

№3 1998 год
ОБРАЩЕНИЕ ПРОФ. С.Г.ИНГЕ-ВЕЧТОМОВА К
ПРЕЗИДЕНТУ XVIII МЕЖДУНАРОДНОГО
ГЕНЕТИЧЕСКОГО КОНГРЕССА ПРОФ. С.С.ТАНУ

Prof. C.C.Tan
President XVIII International Congress of Genetics
Center for International Scientific Exchanges, CAS
52 Sanline Rd., Beijing 100864, China

Dear Prof. C.C.Tan:

By this letter I am informing you that I am not going to use the potential possibility to take part in XVIII International Congress of Genetics, which I was offered by the Second Announcement, sent to me. The reason for this decision is the absence of any Russian geneticists among either plenary or symposia speakers or chairmen of sessions. As the President of Vavilov Society of Geneticists and Breeders I consider this fact as a witness of clearly discriminative policy of congress organizers.

It is not necessary to explain here that Russia as a country made considerable contribution to genetics. Many Chinese geneticists studied in Russia (or former Soviet Union) and study there now. In many fields of general, molecular and applied genetics we have results recognized by international scientific community. I am sure that Congress organizers know it. Nevertheless all our suggestions for the Congress organizers had been ignored.

Taking into consideration the situation as I understand it I would ask you to exclude my name from the list of Honorary Vice-Presidents of the XVIII International Congress of Genetics.

Prof. Inge-Vechtomov S.G.
President of Vavilov Society of Geneticists and Breeders
Member of International Program Advisory Committee for XVIII ICG
Chairman Department of Genetics and Breeding
Saint-Petersburg State University
University embankment 7/9
199034 S-Petersburg
Russia

Copy of this letter is sent to the President of International Genetics Federation Prof. Smith D.A. and to the Secretary of International Genetics Federation Prof. Griffith A.J.F.

Sergey G. Inge-Vechtomov
dep. Genetics
Thu, 16 Apr 98 14:41 +0300 MSK

Проф. С.С.Тану,
Президенту XVIII Международного генетического конгресса,
Центр международных научных связей, КАН
52 Sanline Rd., Beijing 100864
Китай

Уважаемый проф. С.С.Тан

Этим письмом довожу до Вашего сведения, что не могу воспользоваться возможностью, предложенной мне во втором извещении, принять участие в работе XVIII Международного генетического конгресса. Такое решение было принято мной в связи с полным отсутствием российских генетиков в качестве докладчиков или председателей на пленарных сессиях Конгресса. Являясь президентом Вавиловского общества генетиков и селекционеров, считаю этот факт доказательством дискриминационной политики, проводимой организаторами Конгресса.

Нет необходимости объяснять, что Россия внесла значительный вклад в развитие генетики. Многие китайские генетики получили образование в России (или в бывшем Советском Союзе) и учатся там в настоящее время. Во многих областях общей, молекулярной и прикладной генетики мы имеем результаты, признанные международным научным сообществом. Я уверен, что организаторы Конгресса знают об этом. Тем не менее, все предложения, сделанные нами организаторам Конгресса, полностью игнорировались.

Принимая во внимание сложившуюся ситуацию, как я ее понимаю, прошу Вас вычеркнуть мое имя из списка почетных вице-президентов XVIII Международного генетического конгресса.

Копия этого письма отправлена президенту Международной генетической федерации проф. D.A.Smith и секретарю Международной генетической федерации проф. A.J.F.Griffith

Сергей Г.Инге-Вечтомов (Inge@btc.bio.pu.ru)

Отделение генетики

Четверг, 16 апреля 1998 г.